
 
 

 
 

 

 

Kibæk Lokalråd 
 

Referat fra lokalrådsmødet  
den 2. april 2024 – kl. 18.30 i Alhuset. 

 
 

Mødedeltagere: Preben Staal, Kent Hvid, Knud Rahbek, Mogens Øster, Gitte Kiel og Lena 
Ælmholdt Hansen. 
Suppleant: Mads Ekstrøm. 

Afbud: Vinnie Borbjerg, Anette Andersen og suppleant Ina Balle Jeppesen. 

Fraværende uden afbud:  

Referent: Gitte Kiel 

 

Pkt. Dagsordenpunkter: 

1. Midler til lokale initiativer fra Energiskov Høgildgård-Birkebæk 
 
Anders Skovbo og Kirsten Holm fra NRGI kommer og orienterer om vindmølleprojektet i Høgildgård – 
Birkebæk Plantage, hvor de vil orientere om, hvad det kan/vil betyde for vort lokalområde, herunder 
hvilke økonomiske fordele gennem Grøn Pulje og en lokal forankret fond, som lokalrådet kan drage 
stor nytte af. 
 

 Lokal almennyttig fond som vores lokalområde skal administrere på 200.000 kr. pr. år i 
anlæggets levetid. 

 Grøn pulje kan med nye regler blive optil 40-50 mio. kr. administreres af Herning Kommune. 
Ovenstående med udgangspunkt i den maximal størrelse anlægget er tiltænkt i dag. 
 
Beslutning: 
Kirsten Holm og Anders Skovbo’s orientering blev taget til efterretning.  
Lokalrådet er afventende indtil vi ved, om projektet bliver til noget eller ej. Hvis projektet kommer i 
stand, vil Lokalrådet positiv hjælpe NRGI med at informere borgerne i området om projektet. 
 

 
2. 

 
Godkendelse af referat fra lokalrådsmødet den 17. januar 2024. 
 
Beslutning:  
Referatet blev godkendt. 
 

 
3. 

 
Siden sidst ved formanden: 

1. Frivilligcenter Herning har afholdt møde om frivilligaften i Kibæk den 12. marts 2024.  
2. Cykelhandlingsplan – Høring – Mogens og Gitte deltog i Herning Kommunes cykelsnak den 

22/2-2024. 
3. Centerbykontaktudvalgsmødet den 22/2-2024. Referat er tidligere udsendt. 
4. Herning Kommune afholdte den 8/2 2024 møde om skovrejsningsprojekt i Velhusted. 

 
Beslutning: 
Ad. 1. Til frivilligmødet deltog 16 personer. Et medlemskab kostede 400 kr. årligt. 
Ad. 2. På mødet i Herning blev kort over cykelstier i Kibæk-området kvalificeret, og der blev foreslået 
rød cykelbane på Velhustedvej fra Møllegårdsvej til Krydsfelt, ligesom en bedre sikring af 
overgangene fra Åvænget til Velhustedvej samt fra stien ved Landsbyparken over til stien langs 
Møllegårdsvej. 
Ad. 3. Emner fra Centerbykontaktudvalget blev kort drøftet. Det aftaltes, at Herning Kommune 
oplysninger om delebil slås op på facebook. 
Ad. 4. Der blev taget godt imod skovrejsningsprojektet på mødet i Kibæk Krydsfelt. Projektet er 
efterfølgende blevet godkendt af Herning Kommune. Skovrejsningen forventes startet i efteråret 2024. 
 
 
 



 
4. 

 
Regnskab for perioden 1. januar til 31. december 2023, annoncering m.m. til 
Generalforsamlingen: 
 
Kassereren foreligger udarbejdet og revideret regnskab for Kibæk Lokalråd til godkendelse af 
bestyrelsen. 
 
Regnskabet forelægges til endelig godkendelse på generalforsamlingen. 
 
Beslutning: 
Regnskabet blev godkendt og forelægges til endelig godkendelse på generalforsamlingen. 
 
Handelsudvalget har genudpeget Kent Hvid som deres repræsentant i Lokalrådet, men der er ikke 
udpeget suppleant. 
 
Som ordstyrer ved generalforsamlingen foreslås Ole B. Olesen. 
 
Forslag til Lokalrådets handlingsplan sendes til formanden snarest muligt. 
 

 
5. 
 

 
Status vedr. områdefornyelsen i Kibæk 

1. Status på placering og høringsfasen vedr.”Ungdomsknudepunktet” 
2. Status samt tidsplan for områdefornyelsen  

3. Status på by-identitetsgruppens arbejde med ny hjemmeside, (se link dev.kibæk.com (xn--
kibk-xoa.com) herunder 

a. Kibæk Lokalråds fremtidige logo vedhæftet. 
b. Status vedr. Erhvervsabonnement 
c. Velkomstskilte ved indfaldsvejene 

4. Status på digitale infotavler. 
  
Beslutning: 
Ad. 1. Det er uvist, om der – udover Kibæk Idrætsforenings indsigelse vedr. beplantning - er 
indkommet indsigelser fra den sidste høring. 
Ad. 2. Indvielsen forventes først efter sommerferien. 
Knud Rahbek undersøger bænkene ved shelterne ved børnesøen. Kan bænkene laves eller skal der 
nye til?. 
Ad. 3. Formanden oplyste, at der er tegnet forsikring på de 2 digitale infotavler via Kibæk Krydsfelt. 

a) Der er bestilt 2 skilte med den nye logo. 
b) Erhvervsvirksomheder er nu også inviteret til at komme med på hjemmesiden via et 

erhvervsabonnement. 
c) Udsat. 

Synligheden af den digitale infotavle ved Vardevej blev drøftet. 
 

 
6. 

 
Kibæk Messe. 
Ad-hoc-gruppen - bestående af Lena Ælmholdt, Mads Ekstrøm og Gitte Kiel - til at planlægge 
Lokalrådets stand på messen den 6. april 2024.  
 
Emner til standen: 

 Kibæk’s nye hjemmeside, Aktivitetskalenderen og de digitale infotavler præsenteres. 
Der tegnes medlemskaber til hjemmesiden på messen. 

 Reklamere for indvielsesdatoen for områdefornyelsen. 

 Reklamere for ”Spor i landskabet”. 
 
På sidste møde orienterede Ad-hoc-gruppen om præsentationen af Kibæk’s nye hjemmeside på 
messen. Indvielsesdato og ”Spor i landskabet” tages dog ikke med. I stedet efterlyses forslag til navn 
på ”Ungdomsknudepunktet”. Præmie er en Othellolagkage sponsoreret af Kibæk Bageri. 
 
Standen bemandes af 2 personer af gangen. Anette, Preben, Mads, Lena og Gitte fordeler 
messetiden imellem sig. Budgettet omfatter rimelige udgifter. 

 
Der gives en status fra gruppens møde den 23. marts 2024. 
 
Beslutning: 
Der blev orienteret om status på ad-hoc-gruppens forberedelser, hvor temaet er hjemmesiden samt 
forslag til nyt navn til ”Ungdomsknudepunktet”. 
Bemandingsplan blev godkendt og vedhæftes referatet. 
 

https://dev.kibæk.com/
https://dev.kibæk.com/


 
7. 

 
Planstrategi for Herning Kommuneplan 2025 – 2036 
Forslag til planstrategi for kommuneplanlægningen for perioden 2025 – 2036 fremlægges i høring fra 
den 1. februar 2024 til den 28. marts 2024. Mail herom er tidligere udsendt. 
 
I den offentlige høring har borgere og samarbejdspartnere mulighed for at komme med forslag og 
ideer til den kommende revision af kommuneplanen. 
Der har været afholdt et digitalt borgermøde den 7. marts 2024, hvor planstrategien blev præsenteret. 
 
Beslutning: 
Taget til efterretning. 
 

 
8. 

 
Status på boligtilbud i Kibæk 

1. Ledige grunde på Velhustedparken 
2. Nyt boligområde ved Kibækgård 
3. Nyt boligområde ved Brogade/Sønderbro. 

 
Beslutning: 
Ad. 1.: Der er p.t. 10 grunde tilbage på Velhustedparken, og der er plads til byggemodning af yderligere 
24 boliger. 
Ad. 2.: JT-Byg har igangsat lokalplanudarbejdelse af område ved Kibækgård med plads til 5 parcel-
husgrunde og 15 dobbelthusgrunde. 
Ad. 3.: P.t. er der ikke gang i projekt ved Brogade/Sønderbro. 
 

 
9. 

 
Status på Badesøen i Kibæk 
Kommunen har gjort opmærksom på de bakterieproblemer, som borgernes fodring af ænder og 
svaner i mølledammen og i børnesøen giver på badevandskvaliteten i børnesøen. 
Møllelauget har drøftet problemet vedr. fordring af ænder og svaner i mølledammen, men har p.t. ikke 
valgt at gøre noget ved problemet.  
 
Lokalrådet ønskede 17/1-24 at arbejde for at bevare børnesøen som badesø for børnene og 
besluttede derfor - i samarbejde med Kibæk Møllelaug og Herning Kommune - at forsøge at 
begrænse fodringen ved opsætning af forklarende skilte om konsekvenserne for vandkvaliteten ved 
fodring af ænder/svaner i Mølledammen og børnesøen. 
 
Beslutning:  
Formanden oplyser, at Herning Kommune, Thomas Hørby Andersen har lovet at tage fat på en 
skilteudformning med forklaringstekst m.m. omkring fodring af ænder og svaner ved Mølllesøen og 
Børnesøen. Der var enighed om, at et egentlig forbudsskilt ikke er det rigtige, men mere et skilt som 
appellerer til borgernes forståelse og fornuft af situationen om, at vi ikke ønsker at miste børnesøen 
som en badesø, og som vi i fællesskab - Herning Kommune, Lokalrådet og Møllelauget - er enige om 
at “markedsføre”, og at Lokalrådet sammen med Møllelauget, så vil være primus motor i at få det 
udbredt i blandt byens borgere. 
 

 
10. 

  
Bordet rundt: 
 
Beslutning:  
Intet at bemærke. 
 

 
11. 

 
Orientering til pressen/facebook fra Lokalrådets møde.  
 
Beslutning:  
Formanden orienterer om Erhvervsabonnementet til hjemmesiden. 
 

 
12. 

 
Eventuelt 
 
Beslutning:  
Intet. 

 
 


